
Příští schůzka KRK AS ČVUT bude přes MS Teams ve středu 10. 6. v 16:00. 
 
 
2020-05-25 Zápis, psal především VH 

● Přítomni: Petr Ambrož (host), Václav Hlaváč, Veronika Kramaříková (prorektorka), Jan 
Kybic, Ivan Richter, Jan Tywoniak 

● Nepřítomni: Tomáš Evan, Dalibor Hlaváček, Jan Janoušek (omluven), Jan  Kašpar 
● Hlavní cíl schůzky = projednat výroční zprávu 2019 a navrhnout usnesení 
● Agenda (Generel; Výroční zpráva ČVUT za 2019; Různé) 
● Generel 

○ JT Generel měl krátký jednorázový výkřik. Platnost generelu končí s koncem 
roku 2020. 

○ VK: Proběhla jedna schůzka. Trápí ji to. Proběhla schůzka s doc. Kordovský. VK, 
kvestor, prorektorka A. Kohoutková. Vymysleli další postup. Předložili 
harmonogram. Doc. Kordovský navrhl harmonogram pro přípravu generelu. 
Existuje velký tým ze všech součástí. Také existuje řídicí tým (asi 8 až 10 lidí). 
Měla by vzniknout menší akční skupina zevnitř. Vedení souhlasí. Doc. Kordovský 
chce oponenty vně ČVUT.  Předložen činnosti, harmonogram, cena. Na tomto 
návrhu není shoda. VK se snaží shodu hledat. 

○ JT: Situace je neuspokojivá. Bude velký časový tlak. Měli by měli mluvit vnitřní 
lidé, i pohádat se. Lidé z venku nemohou posoudit, zda je např. budova potřeba. 

○ VH: Navrhuje využít zkušenosti Ladislava Lábuse, protože velmi přispěl 
minulému generelu. 

○ VK: FA vyjádřila důvěru jmenovanému týmu. 
○ VH: Zdůrazňuje potřebu jedné velké laboratoře sdílené všemi součástmi ČVUT. 

Je to aktuální díky hrozbě, že se KÚ bude muset vystěhovat. Mluví se o lokalitě 
Motol. 

○ JT: Vtipkuje, hodí se i pro lukostřelbu. 
● Výroční zpráva ČVUT za 2019 

○ VH: Listuje nahlas zprávou. Komentuje změnu vzhledu i obsahu k lepšímu. 
○ VK: MŠMT předložilo mandatorní požadavek na textovou část zprávy. Zpráva 

byla zpracována nově, aby plnila prezentační část pro propagaci vně. Číselné 
tabulky odevzdáváme MŠMT. Strukturu zprávy a tabulek nemůžeme ovlivnit. 
Vložili jsme navíc vývojové grafy ukazující trend. 

○ VH: Ptá se, kdo je hybatelem změny. Odpověď: VK s panem rektorem. VH: 
Skládá poklonu. 

○ Vkládám (Ivan Richter, s jeho připomínkami souhlasím) připomínky prof. Ripky, 
které zaslal emailem: doporučuji Výroční zprávu schválit, pokud budou 
dodatečně provedeny následující úpravy a doplnění.  

■ str. 130:  s upevňováním skvělého postavení na mezinárodní úrovni.... 
Navrhuji změnit na: se zlepšováním postavení na mezinárodní úrovni. 
Zdůvodnění: můžeme si o sobě myslet, že jsme skvělí, ale univerzitní 
žebříčky hovoří jinak. 

https://teams.microsoft.com/l/channel/19%3addf1ef242a2a47eaa2dbb4cf34aa47fb%40thread.tacv2/General?groupId=831db159-a985-4fa8-babd-bd4a6d3303b4&tenantId=f345c406-5268-43b0-b19f-5862fa6833f8


■ str. 197- doplnit součet pro jednotlivé řádky 
■ str. 224 - graf pro licenční smlouvy nedává v daném měřítku  žádnou 

informaci. Doporučuji vyčlenit do samostatného grafu s jiným měřítkem 
■ Za celé ČVUT byly za rok 2019 nově uzavřeny jen 3 licenční smlouvy v 

celkovém objemu 22 064 kč???  Prosím doplnit celkový příjem za licence  
■ Zásadní připomínka: ve Výroční zprávě je nedostatek 

kvantifikovaných informací o výzkumu a vývoji. Chybí přehled počtu 
publikací v impaktovaných časopisech a citací dle součástí. Přitom 
toto je možno snadno vytáhnout z V3S. Dále chybí přehled o 
příjmech z projektů a z kontrahovaného výzkumu opět po 
součástech. Seznam prestižních monografií. Navrhuji doplnit. 

○ JT:  
(a) Oceňuje novou tvář i obsah. Odstranila se nesourodost. Také projednání už v 
květnu oceňuje. 
(b) Podobně jako P. Ripka mu chybí shrnutí publikační aktivity. 
(c) Mělo by být shodné pořadí součástí ve zprávě.  
(d) Tabulka 6.2 poslední dva řádky identické, neví proč. VK 
(e) Tabulka 6.4 Sloupec Vědecká/umělecká rada. Proč není po součástech? 
(f) Údaj, kdo jel do Bhútanu nebo do Macao, nejsou důležité. Alespoň ztučnit 
relevantní. 

○ VH: Když budou změny, bude se muset znovu projít celým schvalovacím 
kolečkem. VK: Při nepodstatných změnách to nebude nutné. 

○ VK publikace a ocenění byly nevyvážené. 
○ JT: Bude anglická verze. VK: v nějaké formě ano. 
○ JK: Tabulka 7.2 - vypadá legračně, když v tabulce uvádíme všechny země světa. 

Možná ti chce ministerstvo, ale nešlo by to alespoň v tištěné/pdf verzi vynechat? 
○ VH ukazuje, jak VŠB-TU Ostrava do zprávy o výzkumu zhodnotila publikace. To 

by mělo být i ve zprávě ČVUT.  VK Tato zpráva ještě vzniká. 
○ JK: Ve zprávě má být také řečeno, kolik ČVUT vynaložilo na soudní spory týkající 

se zveřejňování informací dle zákona o svobodnému přístupu k informacím. VH 
souhlasí, ale nepatří to do vnější výroční zprávy. To je do zprávy dovnitř ČVUT. 
JK: Ne, podle zákona to má být ve výroční zprávě. VH: Díky, to jsem nevěděl. 

○ IR: Souhlasil s komentáři prof. P. Ripky. Také se mu líbila zpráva o výzkumu. 
“Sebechvála smrdí.”  

○ VK: Máme se pochválit. 
○ VH: Ale má to meze. Když se chválím a ostatní ví, že to není špička, je to moje 

dosti velká ostuda.  
○ JK: Bylo by dobré, kdyby se zde zmíněné návrhy na zlepšení podařilo realizovat 

ještě letos a ne až příští rok. 
○ JK: Bude i vnitřní zpráva? VH: Velmi doporučuje. 
○ VH: Základní je, aby byly ve V3S údaje od všech součástí. V minulosti, např. FSv 

rezistovala. VH se ptá JT, jak to je nyní. JT říká, že není ve vedení a neví.  



○ JT: Ve Výroční zprávě by mělo být napsáno, jaké další relevantní dokumenty 
jsou vydány, např. publikační výsledky. Křížové reference. 

○ Návrh usnesení po projednání v KRK:  
“AS ČVUT schvaluje předloženou Výroční zprávu za rok 2019 s těmito 
připomínkami: (a) Budou opraveny drobné chyby uvedené v zápisu KRK; (b) 
Bude uveden ze zákona povinný údaj, kolik ČVUT vynaložilo na soudní spory 
týkající se zveřejňování informací dle zákona o svobodnému přístupu k 
informacím; (c) Doporučujeme, aby ve výroční zprávě bylo více informací o 
výzkumu a vývojií. ” 

● VH: oceňuje prorektorku VK a prosí ji, aby se schůzek KRK účastnila. VK souhlasí. 
Navíc se pracuje na dokumentu Strategie ČVUT, který je pro KRK relevantní. Generel 
má z prorektorů na starosti VK (projektové řízení), jinak doc. Kordovský. O investiční 
výstavbu se stará prorektorka Kohoutková. K RVH, VK je s prorektorem Holým v těsném 
kontaktu. 

● VH se ptá, jak budeme sdílet tento Deník 
● Příští schůzka KRK bude přes MS Teams ve středu 10. 6. v 16:00. Na tom se shodli 

přítomní členové KRK. VH má poslat do diářů členů KRK, VK a prorektora Holého.  


